

## **Bengkel Bangkok – Sesi 4: Ahad 8 Mei 2022**

### **Rangka Kerja Pemantauan, Penilaian dan Pembelajaran (MEL).**

#### **Apakah Rangka Kerja MEL?**

Garis Panduan Sukarela untuk Menjaga Perikanan Skala Kecil Secara Mampan dalam Konteks Keselamatan Makanan dan Pembasmian Kemiskinan (Garis Panduan SSF) telah diluluskan oleh Jawatankuasa Perikanan FAO (COFI) pada tahun 2014. Mempromosikan pendekatan berasaskan hak asasi manusia, ia dibangunkan melalui proses penyertaan awam di mana organisasi masyarakat sivil, termasuk ICSF, telah memainkan peranan utama.

Terdapat keinginan yang telah lama wujud dan meluas daripada mereka yang bekerja mempromosikan Garis Panduan SSF untuk membangunkan Rangka Kerja Pemantauan, Penilaian dan Pembelajaran (MEL) yang menyokong pelaksanaannya. Garis Panduan SSF sendiri memerlukan sistem pemantauan yang membolehkannya untuk menilai kemajuan ke arah pelaksanaan objektif dan cadangan mereka (perenggan 13.4), dan penglibatan komuniti perikanan berskala kecil dalam usaha pemantauan ini (13.5). Di samping memantau pelaksanaan, Rangka Kerja MEL juga boleh digunakan untuk mengenal pasti jurang dan cabaran dalam memenuhi prinsip dan amalan Garis Panduan SSF, serta memahami kesan kejayaan dan pelaksanaannya yang menyeluruh.

Antara 2020 dan 2021, draf Rangka Kerja MEL telah dibangunkan oleh FAO dan WorldFish, berdasarkan penilaian rapi ke atas Garis Panduan SSF dan bidang tematik utama (Bab 5-9). Draft ini juga diambil daripada rangka kerja pemantauan lain yang berkaitan, seperti Matlamat Pembangunan Mampan (SDG) dan Deklarasi PBB mengenai Hak Orang Asal (UNDRIP). Draft Rangka Kerja MEL terdiri daripada laluan impak yang dicadangkan untuk bidang tematik Garis Panduan SSF, dan penunjuk berkaitan untuk memantau impak ini. Pada tahun 2021, beberapa perundingan pakar telah diadakan untuk menyemak dan menambah baik draf.

Sejak Mac 2022, ICSF telah mengambil tugas untuk memperhalusi dan memuktamadkan lagi Rangka Kerja MEL, dan merangka buku panduan yang menyediakan panduan tentang cara menggunakan Rangka Kerja. Mengikut semangat Garis Panduan SSF, proses ini akan dijalankan secara partisipatif yang memudahkan sumbangan daripada penggiat perikanan berskala kecil. Setelah dimuktamadkan, pengguna yang dimaksudkan bagi Rangka Kerja MEL ialah kerajaan atau organisasi yang ingin menyemak kemajuan pelaksanaan Garis Panduan SSF peringkat kebangsaan secara partisipatif. Tujuan utama Rangka Kerja MEL adalah untuk menyokong dan menggalakkan pelaksanaan selanjutnya Garis Panduan SSF, menyatakan di mana kemajuan telah dicapai, dan di mana masih terdapat kelemahan yang perlu ditangani.

## **Soalan Panduan untuk Perbincangan**

- 1) Adakah kerajaan anda sedang giat melaksanakan Garis Panduan SSF? Bagaimanakah anda mahu kerajaan anda menggunakan Rangka Kerja MEL?
- 2) Apakah soalan anda tentang pelaksanaan Garis Panduan SSF di negara anda?
- 3) Apakah soalan yang perlu disertakan dalam Buku Panduan, yang membimbing pelaku dalam menggunakan Rangka Kerja MEL?
- 4) Bagaimanakah anda membayangkan Rangka Kerja MEL melengkapkan proses pemantauan Garis Panduan SSF bahagian bawah ke atas (contohnya: Tribunal Rakyat)?